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Besluitenlijst BCOV van 12 februari 2024 (1.32 Zijlweg) 

Aanwezig:
Dhr. M. Smit (Beverwijk), voorzitter
Mevr. A. Broekers-Knol (Bloemendaal)
Dhr. J. Wienen (Haarlem) – via MS teams tot 15.40 uur
Mevr. M.H.F. Schuurmans-Wijdeven (Haarlemmermeer)
Dhr. A. Luijten (Heemskerk) 
Dhr. S. Nieuwland (Uitgeest)
Dhr. F.C. Dales (Velsen)
Dhr. D. Moolenburgh (Zandvoort) 

Mede aanwezig:
Mevr. C. Lenstra (coördinerend gemeentesecretaris)
Dhr. H. Balk (wnd. commandant brandweer)
mevr. A. van Gameren (hoofd GHOR)
Dhr. B. Koppes (hoofd bureau bevolkingszorg(
Mevr. M.F. Kreuk, verslag, ambtelijk secretaris

Afwezig:
Mevr. A. Nienhuis (Heemstede) 

1. Opening   
De heer Smit opent de vergadering. Hij meldt dat mevrouw Nienhuis zich heeft afgemeld.

1.0          Mededelingen en vaststelling agenda   
De heer Dales memoreert dat alle leden de ontslagbrief van de heer Schippers hebben 
ontvangen. Dit betekent dat het DB een vacature zal openstellen voor een nieuwe directeur 
c.q. commandant brandweer. Er zal eerst een interne procedure worden gevolgd, waartoe 
één commissie zal worden ingericht. De heer Dales voert hierover overleg met de OR.
De heer Balk geeft een korte toelichting op de achtergronden bij de recente uitzending van 
het programma Zembla over PTSS bij brandweermensen. Hij constateert dat het programma 
binnen de organisatie rustig is ontvangen. De directie heeft maatregelen genomen om ervoor 
te zorgen dat medewerkers zorgen en klachten over het thema kwijt kunnen. De directie 
heeft er verder voor gekozen niet deel te nemen aan het programma, omdat het niet goed 
mogelijk is op de casus van de collega in kwestie in te gaan zonder schending van privacy. 
De leden van de commissie kunnen zich herkennen in de keuze om niet voor de camera te 
verschijnen. 

In verband met het feit dat de heer Wienen vroeger weg moet, wordt eerst het onderwerp 
Bluswater behandeld. 

1.1          Vaststelling besluitenlijst december 2023  
De heer Smit verwijst naar het signaal van mevrouw Nienhuis over de portefeuilles die 
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vrijvallen met haar vertrek: waterveiligheid en informatievoorziening. Hij stelt de leden voor 
na te denken over kandidaten, en te komen tot besluitvorming zodra de heer Binnendijk 
namens Heemstede aan kan sluiten bij de vergaderingen van de VRK.

De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld.

1.2          Termijnagenda BCOV/AB   
Geen opmerkingen. 

1.3          Terugkoppeling landelijke/bovenregionale overleggen (Bac’s/VB)           
Er zijn recent geen relevante landelijke/bovenregionale overleggen geweest. 

2. Ter bespreking/besluitvorming  

2.1          Regionaal Bluswaterbeleid  
In verband met dit punt houdt de heer Van Zon een korte presentatie. Daarin gaat hij in op 
de achtergronden van de voorliggende stukken, en de stappen die de brandweer nog voor 
ogen heeft. De heer Wienen geeft aan dat er goede stukken liggen, dat nu vooral aan de orde 
is om met elkaar de bestuurlijke afwegingen te delen. Hij constateert dat mogelijk in de 
stukken door de brandweer te veel de suggesties is gewekt dat gemeenten op het gebied 
van bluswater iets ‘moeten’. Er is echter wel degelijk sprake van door gemeenten te maken 
keuzes. De noodzaak daartoe verschilt overigens wel sterk tussen gemeentes.
Meerdere commissieleden vragen hoe de noodzaak van het tertiaire bluswater zich verhoudt 
tot de aanwezigheid van waterwagens in de regio. Ook vindt de bestuurscommissie 
onvoldoende duidelijk welke achterliggende keuzes hebben geleid tot de keuze van de 1000 
door de brandweer noodzakelijk geachte waterwinpunten. Verder ontbreekt het inzicht in de 
wijze waarop colleges geacht worden een afweging te maken, en wat criteria zouden kunnen 
zijn voor prioritering. Mevrouw Schuurmans merkt op er een onderzoek ligt dat in technische 
zin zeer goed gedaan is, ook in de ambtelijke samenwerking met de gemeenten. Ze vult 
echter aan dat gezien de bestuurlijke keuzen die gemeenten te maken hebben vanwege de 
financiële situatie, er in ieder geval in Haarlemmermeer geen ruimte is om voor het tertiaire 
bluswater uit te gaan van een optimale situatie. Het maken van scherpe keuzes is 
noodzakelijk. Het verzoek van de brandweer zal het maken van die keuzes ook moeten 
ondersteunen met criteria hiervoor. 
De heer Balk licht toe dat de waterwagens hebben geleid tot verbetering van de 
brandbestrijding in een groot aantal gevallen. Er blijven echter, zowel in de vroegere als in de 
huidige situatie, altijd scenario’s over die vragen om langdurig grote hoeveelheden water. 
Daarin konden de brandkranen al nooit voorzien, maar ook de waterwagens zijn daarop niet 
berekend. Voor die gevallen is het tertiaire water nodig. Is dat er niet, dan kan de brandweer 
onvoldoende water op de brand brengen, en dat brengt uiteraard risico’s met zich mee. De 
gebieden waar die risico’s aanwezig zijn, zijn nu goed in beeld gebracht. De keuzes hoe 
hiermee om te gaan zijn niet aan de brandweer. 
De bestuurscommissie hecht eraan de stukken in een volgende vergadering opnieuw te 
bespreken, mede aan de hand van de stukken die de brandweer aan de gemeenten wil 
sturen. De heer Luijten verzoekt in de stukken voor de gemeenten een goede toelichting te 
geven op de betekenis die de waterwagens al hebben. Mevrouw Broekers-Knol verzoekt ook 
het aspect van de natuurbrandbestrijding in de stukken te betrekken. De heer Balk geeft op 
dit onderwerp mee dat natuurbrandbestrijding apart aandacht zal gaan krijgen. Het 
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organiseren van tertiair bluswater in duingebieden is in ieder geval geen haalbare kaart. 

Besluit
• in de volgende vergadering de stukken opnieuw te bespreken, waarbij de heer Balk 

wordt verzocht ook de stukken mee te sturen die bestemd zijn voor aanbieding aan 

de gemeenten 

2.2.  Stand van zaken plan van aanpak crisiscommunicatie

Op verzoek van de portefeuillehouder de heer Nieuwland, geeft de heer Koppes een korte 
toelichting op de voorliggende notitie. Hij meldt dat er pas sinds januari weer een adviseur 
crisiscommunicatie is, die zaken goed op kan pakken. Verder meldt hij als grootste knelpunt 
de invulling van piketfuncties, een probleem dat wordt vergroot door het hoge verloop. De 
heer Dales complimenteert het bureau Bevolkingszorg met de zaken die ondanks de 
onderbezetting toch zijn opgepakt. 
Mevrouw Schuurmans merkt op dat er een paar gemeenten in Nederland zijn die ervaring 
hebben met een crisis; het betrekken van de adviseurs van deze gemeenten zou een goede 
oplossing kunnen zijn. De heer Koppes geeft aan deze oplossing ook onderzocht te hebben, 
de betreffende adviseurs zijn echter zeker niet 24/7 oproepbaar en voor langere tijd 
beschikbaar voor gemeenten in Kennemerland. Daarom wordt toch gezocht naar een 
oplossing in de eigen regio, zowel in de pool van crisiscommunicatie als bij de woordvoerders 
van burgemeesters. Er is al getracht de pool niet te groot te laten zijn, maar ook het op peil 
houden van de kleinere pool blijft een strijd. Getracht wordt weg te blijven van de noodzaak 
medewerkers te dwingen.
Mevrouw Lenstra benadrukt dat medewerkers voor piketfuncties wel benaderd (moeten) 
worden met een zekere mate van drang. Het hoort nu eenmaal bij het werk van een 
gemeente-ambtenaar Tegelijk ziet ze een nieuwe generatie medewerkers binnenstromen die 
anders staat ten opzichte van werkbelasting dan eerdere generaties. De heer Koppes vult 
aan dat er gewerkt wordt aan een wervingscampagne die up-to-date is. 

Besluit

De BCOV neemt kennis van de stand van zaken ten aanzien van het Plan van Aanpak 
knelpunten crisiscommunicatie.

3. Ter advisering DB

3.1     Taken VRK ivm financiële situatie  

De bestuurscommissie geeft aan dat er een goede notitie ligt. De heer Nieuwland vult aan 

dat het wel helpend is als er nog wat meer zicht zou zijn op bedragen die bij de verschillende 

niet-wettelijke taken aan de orde zijn. Mevrouw Broekers-Knol ondersteunt het voorstel om 

conclusies te delen met colleges over taken waar gemeenten zelf een mening over moeten 

vormen.

Besluit

1. Kennis te nemen van de analyse van de VRK-taken 
2. Kennis te nemen van het tijdpad: plan van aanpak in Dagelijks Bestuur in maart, 

waarbij het proces zich erop richt dat eventuele maatregelen kunnen worden 
verwerkt in de Uitgangspuntennotitie 2026. 

3. Ermee in te stemmen dat de conclusies over de taken die de gemeenten ook elders 
onder kunnen brengen schriftelijk worden gedeeld met de colleges.
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3.2     Bestuurlijke opdracht onderzoek inrichting bestuur  

Besluit

 Instemmen met bovengenoemde opdracht, door het DB te verstrekken aan een 
bureau dat is gespecialiseerd in samenwerkingsrelaties tussen gemeenten. 

4.              Ter informatie  

4.1 Stand van zaken zorgrisicoprofiel

Mevrouw Van Gameren licht toe dat opstellen van een bestuurlijk vast te stellen 

zorgrisicoprofiel een van de uitkomsten is van de evaluatie van de Wet veiligheidsregio’s en 

de in vervolg daarop opgestelde Contourennota. 

Besluit
Kennis te nemen van de stand van zaken zorgrisicoprofiel

5.              Rondvraag  

De heer Smit memoreert de afspraak om ‘opvang vluchtelingen’ als vast agendapunt te laten 

passeren. Hij constateert echter dat er onlangs al overleg is geweest over dit onderwerp. De 

heer Dales wil toch graag gebruik maken van het moment om iets mee te geven over de 

aard van de reacties van bewoners uit Santpoort-Zuid in verband met het onderzoek naar 

een mogelijke AZC daar. 

Mevrouw Schuurmans geeft aan graag met de burgemeesters een gesprek te voeren over 

het verschijnsel van de ‘autonomen’. In haar gemeente speelt dit onderwerp sterk. De heer 

Dales geeft aan dat het in Velsen nog geen groot thema is, maar hij onderkent dat er meer 

problemen kunnen gaan ontstaan. Mevrouw Schuurmans ziet hierin een onderwerp op het 

grensvlak van zorg en veiligheid, en kan zich voorstellen dat het in dat kader ook besproken 

wordt. Ze verzoekt de heer Moolenburgh om te bezien of hij hiervoor een goed moment kan 

vinden. 
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